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چند دوازدهم شــدن بودجه به نظر می رسد قطعی است؛ 
این را در صحبت و اظهارات نمایندگان مجلس به خوبی 
می شــود حس کرد؛ آن هم بــه دلیل عدم تعیین تکلیف 
برنامه هفتم توسعه. این در شرایطی است که دولت بودجه 
را عصر پنجم دی ماه بدون برنامه هفتم به مجلس ارسال 
کرد و مجلس در واکنش به این موضوع، اعلام کرد بودجه 

را اعلام وصول نمی کند.
دولت با تاخیر ۲۰روزه، آن هم برخلاف روال ســابق که 
رییس جمهور با حضــور در صحن علنی، لایحه بودجه را 
تقدیم رییس مجلس می کند، بدون سروصدا و در سکوت 
بودجه را به مجلس ارسال کرد، اما مجلس به دلیل این که 
دولت هنوز برنامه هفتم توسعه را به مجلس ارسال نکرده، 
از اعلام وصول لایحه بودجه ۱۴۰۲ ســر باز زد و گفت تا 
برنامه هفتم توسعه به مجلس نیاید، از اعلام وصول لایحه 

بودجه سال جدید خبری نیست.
طبق قانون دولت باید اول برنامه پنج ساله هفتم توسعه را 
تقدیم مجلس می کرد سپس لایحه بودجه را می فرستاد و 
براساس آن برنامه، بودجه تنظیم می شد. اما بر اساس میل 
خودش و برخلاف نظر مجلس، با وجود اینکه بیش از یک 
ســال از اتمام زمان قانونی برنامه ششم توسعه می گذرد، 

اول لایحه بودجه ۱۴۰۲ را به مجلس فرستاده است.
در این شــرایط، شنیده ها حاکی از آن است که همچنان 
برنامه هفتم توســعه در دولت نهایی نشــده و احتمالا تا 
پایان دی ماه نیز برنامه بــه مجلس نخواهد رفت. این در 
حالی اســت که کارشناسان در انتقاد به دیرکرد دولت در 
تدوین برنامه هفتم توسعه، عنوان می کنند که دولت ۱۶ 
ماه برای نوشتن برنامه فرصت داشت و نوشتن برنامه، یک 

شبه نیست.

تاخیر جایز نیست
در همین خصوص ســید محمدرضا میرتاج الدینی، نایب 
رییس کمیســیون برنامه و بودجه مجلس در گفت وگو با 
خبرگزاری خبرآنلاین درباره آخرین وضعیت لایحه بودجه 
ســال آینده می گوید: هنوز خبری نیست. دولت لایحه را 
به مجلس فرستاده و لایحه بودجه در اختیار هیات رییسه 
است، منتها به دلیل این که برنامه هفتم هنوز آماده نشده، 
هیات رییســه اعلام وصول نکرده است. وی می افزاید: در 
حال حاضر برنامه هفتم توسعه در مراحل نهایی در دولت 
قرار دارد و ممکن است این ماه به پایان برسد و دولت در 

حال نوشــتن برنامه هفتم است. نایب رییس کمیسیون 
برنامه و بودجه مجلس عنوان می کند: در شرایط کنونی به 
نظر می رسد راه این باشد برنامه به مدت ۶ ماه تمدید شود 
تا بودجه سال آینده تصویب شود. میرتاج الدینی تصریح 
می کند: بررســی و تصویب برنامه هفتم در مجلس زمان 
می برد. به همین دلیل بهتر است که برنامه ششم تمدید 
شود تا بودجه ۱۴۰۲ براساس برنامه ششم و سیاست های 
برنامه هفتم نوشــته شود. وی متذکر می شود: اگر برنامه 
ششم تمدید شود، نیازی به یک دوازدهم یا سه دوازدهم 
شدن بودجه نیست. در کل زمانی که بودجه اعلام وصول 

شــود، برای این موضوع تصمیم گیری خواهد شد. نایب 
رییس کمیســیون برنامه و بودجه مجلس در واکنش به 
این موضــوع که عدم تصویب بودجه ســال آینده منجر 
به بی انضباطی مالی می شــود، یادآور می شود: بودجه به  
هرحال برنامه یک ســاله کشور است و نظر من این است 
که نباید تصویب بودجه بــه تاخیر بیفتد. میرتاج الدینی 
خاطرنشان می کند: من موافق این که بودجه چند دوازدهم 
شود، نیســتم و امیدوارم هیات رییسه برای این موضوع 

تدبیری کند و تاخیر بیش از این جایز نیست.
بودجه دو یا سه  دوازدهم می شود

جعفر قادری، عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس نیز 
در گفت وگو با خبرآنلایــن درباره وضعیت لایحه بودجه 
سال ۱۴۰۲ می گوید: خبری هنوز از لایحه بودجه نیست 
و دولت لایحه بودجه را به مجلس فرستاده و مجلس هم 
اعلام وصول نکرده است. وی با اشاره به این که دلیل عدم 
اعلام وصول لایحه بودجه در مجلس، برنامه هفتم توسعه 
است، می افزاید: شخصا معتقدم که با توجه به این که زمان 
در حال ســپری شدن اســت و برای بررسی بودجه دیر 
می شود، بهتر اســت بودجه را در مجلس بررسی کنند و 
هر زمانی که برنامه هفتم توســعه به مجلس ارسال شد، 
بررسی بودجه را متوقف کنند و برنامه را بررسی کنند و در 
ادامه، بودجه نیز در مجلس بررسی شود. عضو کمیسیون 
برنامه و بودجه مجلس تصریــح می کند: در حال حاضر 
برنامه هفتم هنوز در کارگروه ها اســت و به جلسه هیات 
دولت نرفته اســت. فکر می کنم تا دو سه هفته دیگر هم 
بــه هیات دولت نرود. قادری عنوان می کند: احتمال دارد 
در این شرایط بودجه دو یا سه دوازدهم شود؛ باید ببینیم 

چقدر کار طول می کشد.

آیا بودجه چند دوازدهم تصویب می شود؟ 

ادامه رفتارهای عجیب دولت و مجلس 
بر سر لایحه بودجه ۱۴۰۲ و برنامه هفتم

یک عضو کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای 
اسلامی گفت: معنایی ندارد به دلیل برگزاری کنکور، اینترنت 
در کل کشور قطع شود؛ اگر هم بنا به قطعی اینترنت باشد 
باید در محدوده حوزه های برگزاری آزمون و در یک شعاع 
خاص آن منطقه اعمال شود. محمد وحیدی در گفت و گو 
با ایسنا در واکنش به طرح موضوع قطع اینترنت سراسری 
به دلیل برگزاری کنکور گفت: سازمان سنجش در دو سال 
گذشته و در برگزاری کنکور اقدام خوبی در راستای ردیابی 
برخی از تجهیزات الکترونیکی انجام داد؛ بدین شــکل که 
در محل برگزاری حوزه آزمون کنکور سیستم های ردیابی 
تعبیه شــد تا در صورت وجود تجهیــزات مربوطه آن ها را 
کشــف کنند. وی ادامه داد: اخیرا پیشنهادی برای قطعی 

اینترنت در سطح کشور در روزهای برگزاری کنکور به ویژه 
در حوزه هایی با تراکم بیشــتر داوطلبان مطرح شده است 
البته که وزارت ارتباطات اعلام کرده می تواند در شــعاع و 
محدوده نقاط برگزاری آزمون، اینترنت را قطع کند در این 
صورت عملا در آن محدوده، سیگنال های ورودی و خروجی 
اینترنت دریافت نمی شــود. این عضو کمیسیون آموزش و 
تحقیقات مجلس شــورای اسلامی خاطرنشــان کرد: اگر 
عملکرد ابزارهای ردیابی برخــی از تجهیزات الکترونیکی 
مورد تایید ســازمان سنجش است، دیگر قطع اینترنت در 
آن حوزه ها معنا ندارد اما اگر به ابزارهای خودشان اطمینان 
ندارند و احتمالا باعث نگرانی می شود، این کار انجام شود. 
وی در جمع بندی بیان کرد: بر این اساس قطعی اینترنت 

در کل کشــور به دلیل برگزاری کنکــور معنایی ندارد لذا 
پیشــنهاد کمیســیون آموزش و تحقیقات این اســت که 
اینترنت نقطــه ای و در محدوده حوزه های برگزاری کنکور 
قطع شــود و کنکور هم در روزهای جمعه برگزار شــده تا 
با قطع نقطه ای اینترنت، کســب و کار مردم دچار آسیب 
نشود. این نماینده مجلس شورای اسلامی همچنین با اشاره 
به محدودیت های اجتماعی همچون ممنوعیت تردد خودرو 
در برخی از کشورها در زمان برگزاری کنکور گفت: اعمال 
محدودیت ها فقط مختص کشور ما نیست مثلا در کره، بوق 
زدن در روز برگزاری کنکور ممنوع است و در تعداد دیگری 
از کشــورها کنترل های رفت و آمد، آلودگی های صوتی و 
محیطی اعمال می شــود؛ طبیعتا برای کمک به داوطلبان 

باید آرامش نسبی اجتماعی را ارتقا داد. وحیدی در پایان با 
اشاره به اعلام سازمان سنجش برای برگزاری آزمون مجدد 
برای برخی از داوطلبان کنکور، گفت: سازمان سنجش بعد 
از اعلام نتیجه کنکور با استناد به ماده ۱۱ بررسی تخلفات، 
برخی از داوطلبان را به دلیل تشــابهات پاسخنامه ملزم به 
برگزاری آزمون مجدد کرده اما اگر سازمان سنج به افرادی 
مشکوک است، اعلام نتیجه کنکور آنها را منوط به بررسی 
نهایی کند نه اینکه نتایج اعلام شده و بعد بررسی ها را انجام 
دهند؛ اگر هم این تشــابهات پاسخنامه به دلیل استفاده از 
ابزارهای الکترونیکی باشد یعنی عملکرد ردیاب ها درست 
نیست. این وضعیت به معنای قرار دادن داوطلبان در یک 

پاردوکس است.

سخنگوی شورای نگهبان گفت: لایحه معافیت 
مواد اولیه دارویی و شــیر خشک و تجهیزات 
پزشــکی از پرداخت مالیات بر ارزش افزوده 
تایید شــد. به گزارش ایســنا، هادی طحان 
نظیف در نشســت خبری خود با اشــاره به 
بررسی ۱۱ طرح و لایحه که از سوی مجلس 
و ۷ اساســنامه که از ســوی دولت به شورای 
نگهبان ارسال شده بود و در شورا مورد بررسی 
قرار گرفت، گفــت: لایحه معافیت مواد اولیه 
دارویی و شــیر خشک و تجهیزات پزشکی از 
پرداخت مالیات بر ارزش افزوده که به شورای 
نگهبان ارســال شــده بود مورد بررسی قرار 
گرفت و مغایر موازین شــرع شناخته نشد و 

در شورا تایید شد.
وی دربــاره طرح بانک مرکزی که مشــتمل 
بر ۶۷ ماده بود و در شــورا بررسی شد گفت: 
این مصوبه به دلیل اینکه حجیم بود جلسات 

زیادی را به خود اختصاص قرار گرفت.
سخنگوی شورای نگهبان افزود: عمده ابهامات 
ایــن طرح این بود که اختیارات موســعی در 
ایــن طرح به ارکان بانک مرکزی داده شــده 
بود که این اختیارات موســع را مغایر اصول 
قانون اساســی می دانستند یا یک مرجعی را 
برای رسیدگی به حل اختلافات بانکی خارج 
از دســتگاه قضا معرفی کرده بودند که واجد 
ابهامــات بود و این مــوارد مغایر اصول قانون 
اساسی شــناخته شــد. همچنین در برخی 
جاها مجازات هــای نامتناســب پیش بینی 
شــده بود که جاهایی سنگین تلقی می شد و 
عدم تناسب بین جرم و مجازات مغایر امنیت 

قضایی عادلانه شــناخته شــد. همچنین در 
برخی مــوارد هزینه هایی را برای دولت پیش 
بینی کرده بود و ابهامات گسترده ای در این 
مصوبه بود و مورد ایراد شــورای نگهبان قرار 
گرفت و به مجلس اعلام شد و اگر اصلاح کنند 
مورد توجه قرار خواهیــم داد. وی ادامه داد: 
همچنین مصوبه مجلس درباره لایحه الحاق 
ایران به ســازمان همکاری شانگ های بسیار 
مفصل بود که در شورای نگهبان بررسی شد 
و این لایحه ایرادات و ابهاماتی داشــت که به 
مجلس شورای اسلامی جهت اصلاح، ارسال 
شد؛ البته اغلب این موارد ایرادات شکلی است 
و گویا در یکی از کمیســیون های مجلس در 

حال اصلاح است.
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوالی 
دربــاره آخرین وضعیت طــرح بانک مرکزی 
گفت: این طرح راجع به ساختار و وظایف بانک  
مرکزی است و همانطور که گفتم با اشکالات 
شورای نگهبان مواجه شد و ان شاءالله ایرادات 

را برطرف کنند ما مجددا بررسی می کنیم.
وی درباره اصلاح لایحه بودجه و برنامه گفت: 
دو لایحه بودجه و برنامه مهم هســتند و هر 
مصوبه ای را که زودتر دریافت کنیم مبنای کار 
قرار می گیرد. سخنگوی شورای نگهبان درباره 
افزایش تعداد نمایندگان در مجلس گفت: این 
موضوع هنوز در مجلس تصویب نشده و گویا 

در کمیسیون نهایی شده ولی در صحن هنوز 
به تصویب نرســیده است. در شورای نگهبان 
تاکنون نسبت به این موضوع صحبتی نشده 
اســت. وی درباره طرح شــفافیت قوای سه 
گانه گفت: این طرح در مجلس اســت و باید 
دید نمایندگان چه برنامه ای نسبت به طرح 
دارند. مصوبه در مجلس اســت و ما دیگر بعد 
از آن رفت و برگشــت مصوبه را دیگر دریافت 
نکردیم. سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به 
سوالی درباره اینکه برخی هیات عالی نظارت 
مجمع تشــخیص را به عنوان شورای نگهبان 
دوم تعبیر کردند و جایگاه این هیات کجاست؟ 
گفت: بارها صحبت کردم و ممکن در کیفیت 
رســیدگی این هیات نکاتی باشد ولی جایگاه 
ایــن هیات، قانونی اســت و باید توجه کنیم 
براساس قانون اساسی وقتی سیاست کلی از 
طرف رهبری ابلاغ می شود باید مبنای عمل 
قرار گیرد. هر نهادی صلاحیت خود را دارد و 
شورای نگهبان مصوبات را از نظر قانون اساسی 
و شــرع بررسی می کند و این هیات مصوبات 

را براساس سیاست های کلی بررسی می کند.
وی درباره اینکه برخی این هیات را شــورای 
نگهبان دوم می دانند گفت: بله این موضوع را 
شنیدم ولی هر کدام از نهادها صلاحیت های 
خود را دارند. طحان نظیــف درباره اقدامات 
انجام شده برای آشنایی مردم با قانون اساسی 

گفت: قانون اساســی میثاق ملی است و باید 
همه مســئولین آن را مطالعه و در ترویج آن 
تلاش کنند. در ترویج قانون اساسی زحماتی 
کشــیده شــده ولی کافی نیســت و شورای 
نگهبان هم کارهایــی در این خصوص انجام 

داده و کارگاه هایی برگزار کرده است.
وی دربــاره اینکــه اعضای شــورای نگهبان 
برای گرانی های افسارگســیخته چه اقداماتی 
می کنند گفت: اعضای شورا جزو مردم هستند 
و دغدغه های مردم را مورد توجه قرار می دهیم 
و در چارچوب وظایف قانونی خود با سایر قوا 
در حل مشکلات کشــور همکاری می کنیم. 
من معتقدم حل مشکلات کشور جز از طریق 

همراهی همه مسئولان حاصل نمی شود.
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوالی 
درباره اینکه اخیــرا آقای حمیدرضا ترقی در 
گفت وگویی اعلام کرده بود خبرنگاران نباید 
نظر مراجع تقلید را درباره محاربه بپرســند، 
چــه تفاوتی میان فقهی که شــورای نگهبان 
تعیین می کند با فقهی که مراجع تقلید تعیین 
می کنند، وجود دارد؟ گفت: شــورای نگهبان 
در قبال اظهارنظر افراد مسئولیتی ندارد و اگر 
سوال این است که در بررسی مصوبات مجلس 
کدام نظر ملاک اســت، طبق قانون اساسی، 
تشــخیص این امر با فقهای شورای نگهبان 
است و اگر قانون مدنظر باشد در مرحله اجرا 

تصمیم قاضی مدنظر است و اگر تفسیر قانون 
عادی مدنظر باشد آنجا قانون اساسی تکلیف 

کرده و تفسیر قانون عادی با مجلس است.
وی درباره اینکه شــورای نگهبان در بررسی 
مصوبــات بودجه ای مجلس چه مــواردی را 
مورد توجــه قرار خواهــد داد، گفت: بودجه 
باید چارچوب مشخصی داشته باشد و جامع 
و نظارت پذیر باشد. بودجه باید متعادل باشد 
و هزینه های و درآمدهــای دولت باید با هم 

هم خوانی داشته باشد و واقعی باشد.
سخنگوی شــورای نگهبان درباره پژوهشکده 
شورای نگهبان گفت: این پژوهشکده در چند 
سال گذشــته در قالب ها، کارگاه ها و دوره ها 
مختلف به دنبال آشــنایی همه اقشار مردم 
به ویــژه جوانان با قانون اساســی که میثاق 
ملی اســت، بوده و اســت. وی افزود: شورای 
نگهبان سال ها اســت داوطلبانه و بدون الزام 
قانونی مشــروح مذاکرات بررســی مصوبات 
خود را منتشر کرده است. سخنگوی شورای 
نگهبان درباره طرح تشــکیل سازمان پدافند 
غیرعامــل نیز گفت: این طرح دو ایراد و چند 
ابهام دارد که برای رفع آن به مجلس بازگشت. 
سخنگوی شورای نگهبان در خصوص اصلاح 
قانون انتخابات و نحوه برگزاری انتخابات گفت: 
این قوانین نیازمند اصلاح هستند اما قانونگذار 
باید این اهتمام را داشته باشد و موضوع را در 
دستور کار خود قرار دهد. ارتباطات کارشناسی 
در حد معمول با وزارت کشــور وجود دارد اما 
نســبت به انتخابات ۱۴۰۰ پیشنهاد جدیدی 

مطرح نشده است.

قوه قضاییه اعلام کرد که محمد مهدی کرمی 
و سیدمحمد حسینی، عوامل اصلی جنایتی 
که منجر به شــهادت مظلومانه، سیدروح الله 
عجمیان شد صبح امروز ۱۷ دی ماه ۱۴۰۱ 

به دار مجازات آویخته شدند.
به گزارش ایســنا، مرکز رســانه قوه قضائیه 
اعلام کرد: دوازدهم آبان ماه بود که تعدادی 
از اغتشاشــگران در اطراف آرامستان بهشت 
ســکینه و کمالشهر کرج به بهانه شرکت در 
مراسم چهلم یکی از جانباختگان اغتشاشات 
با ایجاد ناآرامی و ریختن ســنگ و چوب و 
نخاله های ســاختمانی، اقدام به بستن آزاد 
راه کــرج – قزوین و اختلال در عبور و مرور 
خودروها، تخریب اموال عمومی و خصوصی و 

ضرب و جرح مامورین کردند.
در حوادث این روز، سیدروح الله عجمیان یکی 
از حافظان امنیت مظلومانه به شهادت رسید.
شهید عجمیان بدون هیچ سلاحی به همراه 
تعدادی از مردم که به جهت انســداد آزادراه 
در ترافیک مانده بودند در حال کمک جهت 
رفع انسداد بود و در این حین به صرف اینکه 
لباس بســیجی بر تن داشــت مورد حمله 
اغتشاشــگران قــرار می گیرد و تعــدادی از 
آن ها با قساوت و بی رحمی وی را به شهادت 

می رسانند.
در پی ایــن حادثه تلخ و ناگــوار، بلافاصله 
پرونده ای در دادســرای امور جنایی و جرایم 
خاص کــرج تشــکیل و بازپــرس مربوطه 
دســتورات قضایی لازم را جهت شناسایی و 
بازداشت متهمان به اداره کل اطلاعات استان 

البرز صادر می کند.
در ایــن پرونده در مجموع بــرای ۱۶ نفر از 
متهمان قرار جلب به دادرسی و کیفرخواست 
صــادر و در تاریــخ ۹ آذر جلســات دادگاه 

انقلاب اســلامی و دادگاه کیفری یک استان 
البرز برای رسیدگی به اتهام افراد دخیل در 
شــهادت روح الله عجمیان و حوادت آن روز 

بهشت سکینه کرج آغاز شد.
در جلســات دادگاه متهمــان صراحتا نحوه 
شهادت ســید روح الله عجمیان را تشریح و 
بــه نقش خود در این جنایت اعتراف کردند. 
همچنین تصاویر و اسناد مرتبط با این واقعه 

نیز در دادگاه به نمایش در آمد.
پس از دستگیری عوامل شهادت سیدروح الله 
عجمیان، در بازســازی صحنه جرم متهمان 

نحوه قتل را بازسازی کردند.
همچنین اظهــارات و اقاریر صریح و متعدد 
متهمــان مبنی بر ارتکاب جرایم و تشــریح 
صحنه جــرم، کشــف آلات و ادوات جرم از 
متهمان، بازبینی تلفن همراه آن ها و کشــف 
مطالب مجرمانه، تصاویر و فیلم های منتشر 
شــده از روز حادثه مبنی بر نحوه به شهادت 
رســاندن مدافع امنیت شهید سید روح الله 
عجمیان نیز تماما اتهامات متهمان را اثبات 

می کرد.
روایت محمد مهدی کرمی از روز 

شهادت شهید عجمیان در جلسه دادگاه
محمدمهدی کرمی، متهم ردیف اول پرونده، 
در جلســات دادگاه با تشریح کامل اقدامات 
خود در روز حادثه گفت: شــب یازدهم آبان 
ماه بود که یکی از دوســتانم به من پیام داد 
و گفت فردا دوازدهم آبان روز چهلم حدیث 
نجفی اســت و مــا هم برای حضــور در آن 
مراسم آماده می شویم لذا من هم قصد کردم 
که در این مراسم حاضر شوم. در روز ۱۲ آبان 

نزدیک ۱۱ صبح بود کــه به ترافیک اتوبان 
رسیدم. از ماشین پیاده شدم و با افراد حاضر 
در صحنه شــعار دادم و به ســمت مأمورین 
سنگ پرتاب کردم. در ادامه به سمت زیرگذر 
که رفتم مشاهده کردم که جمعی از افراد در 

آنجا تجمع کرده اند.
لــذا در ادامه من هم به این جمع پیوســتم 
و شــنیدم که فردی فریاد می زند بســیجی 
بســیجی. در ادامه دیدم که بســیجی روی 
زمین افتاده و دو الی ســه نفر بالای سرش 
ایســتاده اند و با ســنگ و چوب به ســر و 
صورتش ضربه می زنند. هر کسی یکی دو تا 

مشت میزد و فرار می کرد.
وی گفــت: همینطور که شــهید با دســت 
خالی در حال فرار بود، ســنگ، چوب و… 
به سمتش پرت می کردند و افرادی که وی را 

می زدند بالای ۳۰ تا ۴۰ نفر بودند.
وی در رابطه با اقدامات خود نیز گفت: دستم 
را انداختم سمت شانه راستش و چرخاندمش 
و بعد با یک ســنگ به سرش ضربه زدم. بعد 
از اینکه این سنگ را زدم با مشت سه ضربه 
به ســرش وارد کردم. بعد شهید را دیدم که 
زمین افتاده و در همین حالت یک نفر روی 

پهلو و دنده سمت راستش می پرید.
وی ادامــه داد: بعد از اینکه اطراف شــهید 
خلوت شد به سمتش رفتم و با پا یک ضربه 
به وسط پاهایش و دو ضربه به زانوهایش زدم.
در همیــن حیــن یک فرد آمــد و ۳ الی ۴ 
ضربه چاقو به ســمت ناحیه شــکم و پهلو 
شــهید وارد کرد و بعــد از اینکه چاقو را زد 
و از روی شــکمش بلند شد من پاهای او را 

گرفتم و به ســمت جلوی خاور روی زمین 
کشــیدم که در همین لحظه کفش هایش از 
پاهایش در آمدند و با آنها ۲ تا ضربه به سمت 
صورتش زدم و بعد یک ضربه با پای چپ به 
ســر و گردن و ۲ الی ۳ ضربه هم با کفش به 

صورتش وارد کردم.
در جلســات دادگاه، فیلم و تصاویر اقدامات 
محکوم علیه کرمی نسبت به شهید عجمیان 

نیز به نمایش درآمد.
روایت سید محمد حسینی در جلسه دادگاه

سید محمد حسینی فرزند سید حسن متهم 
ردیف دوم این پرونده است، فردی که با چاقو 

ضرباتی به شهید وارد کرده است.
وی در جلســه دادگاه اقداماتــش در زمان 
شهادت شهید عجمیان را تشریح کرد و گفت: 
من جزو آخرین نفراتی بودم که به بالای سر 
شهید عجمیان آمدم، افرادی به شهید توهین 
می کردند و به وی لگد می زدند. وی همچنین 
صراحتا در دادگاه اعلام کرد: چاقوی خود را 
دو مرتبه و به عمق دو بند انگشــت به بدن 
شهید عجمیان فشــار دادم و در مرتبه سوم 

کمی به داخل بدن وی وارد کردم.
در رابطه با اقدام جنایتکارانه محکوم حسینی 
در روز حادثــه، دیگر متهمــان پرونده نیز 
صراحتــا وی را بــه عنوان فــردی معرفی 
کردند که به شــهید چاقــو زد و با توجه به 
اینکه سیدمحمد حسینی در آن روز پیراهن 
قرمز به تن داشــته حتی قبل از شناسایی و 
بازداشت ایشان، سایر متهمانی که قبل از وی 
بازداشــت شدند همگی اظهار داشتند کسی 
که لباس قرمز داشته چندین ضربه چاقو به 

شهید زده است.
محمدمهــدی کرمــی در دادگاه زمانی که 
حادثه را در حضور ســید محمد حســینی 
تشریح میکرد گفت: یک فرد آمد و با ۳ الی 
۴ ضربه تقریبا به اندازه دو بند انگشت با چاقو 
به سمت ناحیه شکم و پهلو شهید ضربه وارد 

کرد.
قاضی از کرمی پرســید: چه کسی با چاقو به 

دنده شهید ضربه کرد؟
کرمی به محمد حسینی اشاره کرد و گفت: 
این فرد با چاقو به ناحیه شکم و پهلوی شهید 

ضربه زد.
همچنین تصاویر و فیلم هایی که از روز حادثه 
بدست آمده است نشــان می دهد، متهم در 
زمان انســداد اتوبان تهران - کرج و در زمان 
شهادت شهید سید روح الله عجمیان حضور 
فعال داشته و تصاویری از زمانی که سنگ در 

دست داشته نیز منتشر شده است.
در نهایت پس از برگزاری جلســات دادگاه، 
ختم رســیدگی از ســوی دادگاه اعلام و در 
تاریخ ۱۳ آذر، احکام اولیه این پرونده صادر 

گردید. 
براساس احکام صادرشده اولیه محمدمهدی 
کرمی و سیدمحمدحســینی، به اتهام افساد 
فــی الارض از طریق ارتــکاب جرایم علیه 
امنیت کشور، حمله به مامورین حافظ امنیت 
و جنایت علیه تمامیت جســمانی افراد که 
موجب اخلال شدید در نظم عمومی و ناامنی 
در کشــور و منتهی به شــهادت سید روح 
الله عجمیان گردید به اعدام محکوم شــدند. 
برهمین اســاس و پس از طی تمام مراحل 
قانونی و تایید رای از سوی دیوان عالی کشور، 
حکم اعدام محکومان محمد مهدی کرمی و 

سید محمد حسینی صبح دیروز اجرا شد.

قطعی سراسری اینترنت به دلیل برگزاری کنکور معنایی ندارد

سخنگوی شورای نگهبان اعلام کرد

ایراد به لایحه الحاق ایران به سازمان همکاری شانگهای

حکم اعدام ۲ تن از عوامل شهادت عجمیان اجرا شد

با حکم رهبر انقلاب انجام شد
انتصاب سرتیپ رادان به فرماندهی کل انتظامی 

آیت الله خامنه ای در حکمی سردار سرتیپ احمدرضا رادان را به فرماندهی کل 
انتظامی جمهوری اسلامی ایران منصوب کردند.

در حکم فرمانده کل قوا آمده است: سردار سرتیپ احمدرضا رادان
با پایان یافتن دوران مأموریت سردار اشتری و با ابراز قدردانی و رضایتمندی 
از خدمات ایشــان، شــما را به فرماندهی کل انتظامی جمهوری اسلامی ایران 
منصوب می کنم. توصیه اکید این جانب، جلب رضایت خداوند متعال و در امتداد 
آن، جلب رضایت مردم عزیز در حراست از امنیت و تأمین آسایش عمومی است. 
ارتقاء توانائیهای سازمان و صیانت از شأن کارکنان و پرورش پلیس تخصصی برای 

بخش های گوناگون امنیت توصیه مهم دیگر است.
از دســتگاههای گوناگون کشــوری انتظار می رود با سازمان انتظامی کشور، 

همکاری لازم را مبذول دارند.
توفیق همگان را از خداوند متعال مسألت میکنم.

نامه علی مطهری به محسنی اژه ای
نماینده سابق مجلس و فرزند شهید مطهری در نامه ای خطاب به رئیس قوه 
قضائیه گفت: استفاده از مجازاتی با عنوان »پژوهش درباره آثار شهید مطهری« 
برای محکومان اخیر می تواند اثرات منفی برای شخص محکوم و جامعه به همراه 
داشــته باشد. به گزارش ایســنا، در نامه علی مطهری خطاب به حجت الاسلام 
غلامحسین محسنی اژه ای آمده است: در خبرها آمده بود که خانم یلدا معیری، 
عکاس خبری، در دادگاه بدوی از جمله محکوم شده است به صد صفحه پژوهش 
درباره آثار استاد شهید آیت الله مطهری. البته نفس توجه به آثار آن اسلام شناس 
گرانقدر در شرایطی که نهادهای فرهنگی نظام مانند صداوسیما به رغم توصیه های 
مکرر و مؤکد امام خمینــی و مقام رهبری توجهی به این آثار ندارند قابل تقدیر 
است، لکن استفاده از آن به عنوان مجازات و یک کار اجباری می تواند آثار منفی، 
هم در شخص محکوم و هم در جامعه داشته باشد چراکه مراجعه به این آثار باید 
از روی اختیار و انتخاب باشد. مستدعی است ترتیبی اتخاذ فرمایید که این حکم 

در دادگاه تجدیدنظر لغو شود. 

متن کامل طرح ممنوعیت خروج مسئولان از کشور
طرح ممنوعیت خروج مسئولان نظام پس از اتمام مسئولیت از کشور که در 
دستور کار هفته جاری مجلس قرار گرفته است، به دنبال صیانت از اموال و اسناد 

مردم کشور است.
جلال رشــیدی کوچی در گفت وگو با ایســنا، با  بیان اینکه طرح ممنوعیت 
خروج مسئولان نظام پس از اتمام مسئولیت از کشور در دستورکار هفته جاری 
مجلــس قرار دارد، بیان کرد: بنده این طرح را در ابتدای شــروع به کار مجلس 
مطرح کردم و هدف نظارت بر مســئولانی بود که بعد از اتمام مسئولیت به هر 
دلیلی قصد خروج از کشــور را دارند. این طرح به دنبال صیانت از اموال و اسناد 
مردم و کشور است تا دیگر کسی که در این کشور مسئولیت دارد به راحتی مانند 
خاوری ها نتواند بعد از پایان مســئولیت با پول های نامشروعی که از اختلاس و 

ارتشا و غیره به جیب زده است از کشور خارج شود.
 متن کامل این طرح به شرح زیر است:

ماده ۱: مدیرانی شــامل این طرح می شــوند که در آئین نامه ذیل اصل ۱۴۲ 
قانون اساسی یا همان آئین نامه ثبت اموال مسئولین اسامی آنها ذکر شده است.

ماده ۲: بازه زمانی انجام این طرح در یک ســال آخر مســئولیت اشــخاص 
حقوقی و  سه سال بعد از اتمام مسئولیت وی می باشد.

ماده ۳: طبق این طرح افرادی که شــامل ماده یک می باشــند، باید ضمن 
شفاف ســازی و ثبت اموال خود در ســامانه ثنا قوه قضائیه، از هر گونه فروش و 

خروج اموال خود از کشور خودداری کنند.
ماده ۴: خروج شــخص مســئول منوط به اجازه نهادهای نظارتی و امنیتی 
یعنی قوه قضائیه، وزارت اطلاعات، ســازمان اطلاعات ســپاه و اطلاعات نیروی 

انتظامی می باشد.
تبصره: در صورت ضرورت برای خروج از کشــور، شخص باید با هماهنگی 
کامل و اجازه کتبی از نهادهای نظارتی و روشن بودن اهداف سفر و تاریخ رفت و 
برگشت، سفر مذکور را انجام داده تا بعد از پایان مدت ممنوعیت خروج از کشور 
و رسیدگی به اموال آنها، از موضوع این طرح خارج شود. ماده ۵: اموالی که در این 
طرح باید مورد بررسی قرار گیرند شامل همان اموالی است که در آئین نامه ذیل 
ماده ۱۴۲ قانون اساسی یا همان آئین نامه ثبت اموال مسئولین هست  می باشد. 
ماده ۶: اولویت اجرای این طرح با افرادی است که دارای دو تابعیت می باشند یا 

افرادی که خویشاوندان نزدیک آنها در خارج از کشور به سر می برند.

راهبرد دشمنان گسترش فقر در کشورمان است
فرمانده کل ســپاه پاســداران با بیان اینکه ســاختن یک ایــران قوی هدف 
اصلی ما اســت گفت: همه رســالت اصلی ما در موضوع ایران ساختن ایران قوی، 
مســتحکم، مستقل، آباد و پیشرفته با مردمانی که در آسایش و رفاه زندگی کنند 
اســت. به گزارش ایسنا، حسین سلامی در مراســم افتتاحیه ۳ هزار و ۵۰ طرح 
محرومیت زدایی مردم پایه سازمان بسیج سازندگی که به صورت سراسری در کشور 
برگزار شد، با بیان اینکه ساختن یک ایران قوی هدف اصلی ما است، تصریح کرد: 
هدف ما ساختن ایران قوی و مستحکم است اما ایرانی پیشرفته با مردمانی که در 
آسایش و رفاه زندگی کنند؛ یک ایران مستقل اما آباد و پیشرفته این همه رسالت 
اصلی ما در موضوع ایران عزیز است. وی افزود: عزم و اراده جدی برای رفع فقر و 
محرومیت یکی از اهداف انقلاب اسلامی ما است که به وجود آمده است. امروز که 
مسئله پیشرفت طرح های محرومیت زدایی را در سطح کشور مرور می کنیم شاهد 
هســتیم همه مسئولان عالی رتبه نظام در سطح ملی؛ دولت محترم، دستگاه های 
تقنینی و سیســتم قضایی ما گرفته تا عموم مردم خدمتگزار و خیر و مســئولان 
استانی و شهرستان ها یک اراده به هم پیوسته و یک اراده جدی، استواری، استحکام 
و روحیه جهادی در آن ها به وجود آمده تا این که فقر از جامعه ما ریشه کن شود. 
فرمانده کل سپاه پاسداران با اشاره به راهبرد دشمنان ایران اسلامی گسترش فقر 
در کشــورمان است، اظهار کرد: امروز همه هدف دشمنان این است که فقر را در 
جامعه گســترش دهند. تحریم اقتصادی نسخه فقیرسازی جامعه ما بود که ما با 
رسالت پاسداری از انقلابی به جنگ فقر و محرومیت رفته ایم و این نبرد را تا در هم 

شکستن همه ابعاد آن ادامه خواهیم داد.

چهارمین نشست کمیته تحقیق
درباره ترور شهید سلیمانی برگزار می شود

معاون امور بین الملل قوه قضائیه و دبیر ســتاد حقوق بشر گفت: چهارمین 
نشســت کمیته تحقیق مشــترک قضایی ایران و عراق درخصوص رسیدگی به 
پرونده ترور شــهید سلیمانی روز دوشــنبه در تهران برگزار می شود. به گزارش 
معاونت امور بین الملل قوه قضائیه و ستاد حقوق بشر، کاظم غریب آبادی، معاون 
امور بین الملل قوه قضائیه و دبیر ستاد حقوق بشر جمهوری اسلامی ایران، اعلام 
کرد: چهارمین نشست کمیته تحقیق مشترک قضایی ایران و عراق در خصوص 
پیگیری و رســیدگی به اقدام جنایتکارانه ترور سپهبد شهید سلیمانی، با حضور 
هیات های قضائی دو کشور روز دوشنبه در تهران برگزار خواهد شد. غریب آبادی 
افزود: در این نشســت ضمن مرور اجرای تصمیمات ســه دور گذشته، اسناد و 
اطلاعات تکمیلی و جدیدی نیز درخصوص پرونده ها میان هیات های قضائی ایران 
و عراق مبادله خواهد شد. معاون رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: با توجه به اینکه 
تحقیقات طرف ایرانی درخصوص این پرونده به پایان رسیده است، کیفرخواست 
مربوطه، با هدف رســیدگی به جرائم و اتهامات آمران و مســببان و عاملان این 

جنایت در هر سطحی تا هفته آخر دی و یا هفته اول بهمن ارائه می شود.

استقرار هیات بازرسی در استانداری تهران
برای بررسی وضعیت آلودگی هوا

سازمان بازرسی کل کشور به منظور بررسی عملکرد کارگروه اضطرار آلودگی 
هوای پایتخت، هیات بازرسی خود را در استانداری تهران مستقر کرد.

به گزارش ســازمان بازرسی کل کشور، معاونت سیاســی و قضایی سازمان 
بازرسی کل کشور به منظور بررسی عملکرد کارگروه اضطرار آلودگی هوا، هیات 
بازرسی را به استانداری تهران اعزام کرد. این هیات بازرسی عملکرد دستگاه های 
عضو کارگروه اضطرار آلودگی هوای تهران را در موضوعات »نحوه تشکیل جلسات 
و ابلاغ مصوبات«، »نحوه تصمیم گیری در خصوص میانگین شــاخص آلودگی 
هوا و ســایر موارد مربوط«، »چگونگی کارکرد دستگاه های سنجش آلودگی هوا 
و تعداد دســتگاه های سنجش و محل اســتقرار آنها«، »نحوه همکاری و تعامل 
دستگاه های عضو کارگروه اضطرار« و »نحوه نظارت بر اجرای مصوبات کارگروه 

اضطرار« را بررسی می کنند.

اخبار کوتاه


